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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije  

P-br. 23/2018

Priština, 06. juni 2018. godine

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Miljana Nikolić, Saranda Bogujevci,
Mexhide Mjaku-Topalli, Luljeta Veselaj-Gutaj i Teuta Haxhiu.

Odsutni: Mirjeta Kalludra, Frashër Krasniqi i Albulena Balaj- Halimaj.

Osoblje za podršku Komisiji: Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Ostali učesnici: Jahja Lluka, UP-VKNL; Prenk Gjetaj, VKNL; Kushtrim Gara, VKNL;
Trëndelina Ramadani, RTK; Lumturie Beka “Kosova Info”; Valdete Morina, RTK; Valdete
Berisha “Arbresh Info”, Mehmet Krasniqi “Ekonomia Online”, Adelina Hasani, Bledar
Mustafa, KDI; Alban Bajrami, pripravnik Skupštine Kosova i Teuta Prekazi, OKB DNJ.

Sednicom je predsedavala Duda Balje, predsednica Komisije.

Članovi Komisije nisu imali primedbe ni ostale predloge na dnevni red predložen od strane
predsednice Komisije, stoga Komisija je odvila radove sledećim:

Dnevnim redom:

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice;
2. Predstavljanje u Komisiji Zajedničkog plana rada Vladine komisije za nestala lica;

3. Razno.
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1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice

Predsednica je konstatovala da je zapisnik sa sednice održane 25. aprila 2018. godine, usvojen
bez primedbi.

2. Predstavljanje u Komisiji Zajedničkog plana rada Vladine komisije za nestala lica

Predsednica, istakla je da su prisutni u Komisiji predstavnici Vladine komisije za nestala lica,
koji će predstaviti Zajednički plan rada Vladine komisije za nestala lica, zatim je dala reč g.
Jahja Lluka.

Jahja Lluka, naveo je da smo održali nekoliko sastanaka sa akterima koji se bave pitanjem
nestalih lica i uskoro ćemo imati konkretan plan. Takođe, preuzeli smo obavezu da
sprovedemo Rezoluciju Skupštine, formirali smo radnu grupu za izradu koncept-dokumenta za
izmene i dopune Zakona o nestalim licima, poznato je da porodice nestalih lica, većina njih je
u teškom stanju i Vlada će se truditi da pomogne u svakom slučaju. Prošle nedelje smo imali
regionalni sastanak u Podgorici za pripreme za samit u Londonu i saglasili smo se da imamo
nacrt, koji će potpisati svi premijeri na samitu u Londonu.

On je rekao da na Balkanu do sada ima 12.000 nestalih lica. Kosovo je do 70% uspelo da
rasvetli njihovu sudbinu, ali imamo 1650 lica za koje članovi porodice svaki dan kucaju na
vrata institucija. Takođe ćemo biti jednaki i u ICMP-u, jer ranije nismo bili u ovoj organizaciji.
Na samitu u Londonu insistiramo ćemo da Premijer ima priliku da podnese naše zahteve,
pozivam vas da što pre rešite problem direktora Instituta za sudsku medicinu, jer Institut ima
mnogo problema koji su direktno vezani za  pitanje nestalih lica.

Predsednica je pitala: Kao Kosovo, da li imamo bazu podataka i da li smo spremni da budemo
prisutni na samitu u Londonu i šta možemo konkretno očekivati od samita u Londonu i da li
možemo imati prepreke od strane Srbije na ovom samitu?

Jahja Lluka, istakao je da je to regionalni sporazum, predstavnici Srbije nisu imali nikakve
prepreke sa nama. Predstavnici ICMP-a su spremni da posreduju, ali smo zainteresovani za
direktan kontakt sa Srbijom. Dakle, kao država, rekli smo da smo spremni za samit, baza
podataka nije kompletna, postigli smo dogovor sa ICMP-om, da su spremni da obučavaju
ljude. Takođe ćemo zahtevati od Vlade da zaposli tri osobe koje će se baviti samo ovim
problemom.
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Teuta Haxhiu, istakla je da je dobra vest da će početi  izrada koncept-dokumenta za izmene i
dopune Zakona o nestalim licima i dobro bi bilo za rad Vladine komisije da nas obavestite
putem mehanizama kao komisiju i da prisustvuju i poslanici tokom rada u komisiji, u okviru
Vlade. Pitala je: Koliko je vremena potrebno Vladi da unese podatke, kako bi imali bazu
podataka i kako možemo kao komisija pomoći u procesu izbora direktora Instituta za sudsku
medicinu? Moram navesti slučaj Meje i  predlažem da pozovemo u Komisiji Udruženje Meje,
kao i predstavnike Agencije za upravljanje memorijalnim kompleksima Kosova, jer imaju
brojne žalbi u vezi kompleksa u Meji.

Saranda Bogujevci, što se tiče samita u Londonu, rečeno je da je u Podgorici pripremljen
dokument, u koji je uvršteno pitanje nestalih lica, a koji će se potpisati od strane premijera
zemalja regiona na Samitu, da li je moguće da kao komisija vidimo šta se zahtevalo tim
dokumentom, što se tiče nestalih lica? Što se tiče pitanja ICMP-a, da li je započet proces
članstva i koji su kriterijumi i da li se diskutovalo sa ICMP-om o ovoj mogućnosti? Takođe u
rezoluciji je navedeno koje institucije, npr. Institut za sudsku medicinu da popuni radna mesta
tako da oni mogu bolje obavljati posao i osim početka rada baze podataka, zahtevano je i
skeniranje  dokumenata. Mi ćemo, kao komisija, pokušati da pomognemo koliko god možemo
u ovom procesu.

Mexhide Mjaku-Topalli, istakla je da u tački 3.1 ovog nacrta plana rada, gde je dijalog sa
Srbijom, predvideli ste platformu Vlade za dijalog. Koliko znamo, platforma je već pri
završetku. Da li je moguće da uvrstite pitanje nestalih lica na platformi? U tački 2,
obezbeđivanje novih informacija i dalje adresiranje u smislu ispitnog iskopavanja i tačka 2.1.2,
iniciranje svih lokacija navedenih prema vašoj listi koju imate, počevši od tri nedovršene
lokacije 2017. godine, da li već postoje po opštinama opštinski službenici za pitanje nestalih
lica i da li ste imali koordinaciju sa međunarodnim partnerima za lokacije na teritoriji Srbije?

Miljana Nikolić, žalila se, jer dokumenti koji se razmatraju na ovoj sednici nisu prevedeni na
srpski jezik. 

Administracija Komisije je saopštila da su zahtevali dokumente od Vladine komisije za
nestala lica, ali ih nisu dostavili, čak ni kopiju na albanskom jeziku nismo ranije dobili, već su
nam dostavili kopiju sad na ovoj sednici.

Predsednica je istakla da se u Skupštini Kosova suočavamo sa nedostatkom prevodilaca na
srpskom jeziku i raspisan je konkurs za prijem novih prevodilaca i da će problem prevoda
uskoro biti eliminisan.

Jahja Lluka, naveo je da, što se tiče koncept-dokumenta, kada dođe vreme, nakon radnih
sednica, imaćemo zajednički sastanak pre nego što se nacrt zakona dostavi Skupštini. Što se
tiče dokumenta Samita, postoje tri verzije, a kada budemo imali konačnu verziju, dostavićemo
Vam sa našim sugestijama i imate mogućnost da i vi date vaše sugestije. Što se tiče direktora
Instituta, ovo pitanje pripada Vladi, ali vi kao poslanici u Skupštini možete podići glas, zašto
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ovaj problem nije rešen. Platforma je povučena iz Skupštine, kako bi vam se pružila prilika da
vi stvorite platformu.

Predsednica, istakla je da ćemo kao Komisija insistirati da jedan član naše komisije bude
prisutan u Londonu, ukoliko nemate ništa protiv toga.

Kushtrim Gara, naveo je da što se tiče opštinskih službenika za pitanje nestalih lica, samo je
opština Đakovica u okviru organograma imala ovog službenika, neke opštine su zadužile
drugog službenika za taj zadatak. Što se tiče baze podataka, u skladu sa zakonom, Vladina
komisija je 2012. godine potpisala Memorandum o razumevanju sa Međunarodnim komitetom
Crvenog krsta, koji kao donaciju Vladinoj komisiji nudi softver za bazu podataka. Uz podršku
Ambasade Velike Britanije, putem projekta UNDP-a i uz investicije i države Kosova, bilo je
moguće registrovati sve podatke o otvorenim slučajevima nestalih lica. Kako je predviđeno i
planom, obeležene su 10 lokacije unutar teritorije Kosova, koje će biti deo agende rada ove
godine. 

Lirije Kajtazi, pošto sam videla spremnost za sprovođenje Rezolucije Skupštine, da se
saglasimo da bar kroz tri meseca izveštavate o napretku u poštovanju i sprovođenju rezolucije.
EULEX je trebao vama predati dosijee do juna. Želim da znam, da li su ih predali i dokle je
stigao proces zatvaranja mrtvačnice?

Jahja Lluka, što se tiče mrtvačnice, postigli smo dogovor sa opštinom Priština za lokaciju u
naselju Mirdita.

Predsednica, istakla je da smo pre nekoliko dana imali sastanak sa direktorom Agencije za
upravljanje memorijalnim kompleksima, pozvaćemo i predstavnike Udruženja "27. april" iz
Đakovice, a zatim ćemo posetiti izbliza i Memorijalni kompleks u Meji. 

3. Razno

Saranda Bogujevci, navela je da je bila na obuku u Hagu, koju je organizovao Oksfordski
univerzitet, takva obuka je održana i u Oksfordu i rekla je da je razgovarala sa organizacionim
strankama da urade nešto slično i u Skupštini i oni su izrazili spremnost. Smatram da to treba
uraditi putem Komisije za ljudska prava i Komisije za zakonodavstvo. Takođe je navela da će
u ime Funkcionalne komisije podneti zahtev Predsedništvu Skupštine.

Mexhide Mjaku-Topalli, naglasila je da trebamo odlučiti o poseti u Makedoniji, da se
sastanemo sa predsednikom Skupštine, homolognom komisijom Skupštine Makedonije i
gradonačelnikom Tetova, potpredsednikom Vlade i Klubom žena poslanica Skupštine
Makedonije. 

Predsednica je istakla da je Komisija odlučila da realizuje posetu u Makedoniji i da se
pokrenu procedure za ovu posetu.
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Sednica je završena u 11:30 časova.

Pripremilo:
Osoblje za podršku Komisiji

                                                                                                                  Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                            Duda Balje


